
Interpelacja Radnego

z dnia: 09.11.2023

zgłaszający Radny Rady Miasta Piotrkowa Trybunalskiego:

Dariusz Cecotka
Na podstawie art. 24 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
składam interpelację w sprawie:

Ulgi w regulaminie MZK

1.Opis stanu faktycznego:

Będąc honorowym dawcą krwi niekiedy po oddaniu zastanawiam się czy dobrym
pomysłem jest wsiadanie za kierownicę?
Różnie organizm po oddaniu 450 ml krwi reaguje i wszystko się może zdarzyć po wyjściu z
punktu poboru krwi ale nie myśląc tylko o sobie obserwując osoby oddające krew
niejednokrotnie zadawaliśmy sobie pytanie czy nie powinna być w Piotrkowie Trybunalskim w
dniu donacji jakaś ulga na przejazdy autobusami?

2.Treść interpelacji:

Kiedy oddamy krew, fakt taki mamy potwierdzony pieczęcią w legitymacji
honorowego dawcy krwi, dlatego chciałbym korzystając z tego że będąc Radnym Miejskim
Piotrkowa Trybunalskiego i Honorowym Dawcą Krwi odznaczonym orderem Zasłużony dla
Zdrowia Narodu, chciałbym żeby Piotrków Trybunalski był kolejną firmą MZK, który
wprowadził dla HDK dodatkową formę podziękowania za oddaną krew.

W tej chwili osoby mające tak zwaną złotą odznakę i mające przy sobie książeczkę
potwierdzającą to że są honorowymi dawcami krwi i posiadają złotą odznakę czyli oddali
przynajmniej 18 litrów krwi też nie są zwolnieni z opłaty, nie mogą korzystać z darmowych
przejazdów na terenie Piotrkowa Trybunalskiego.
W Interpelacji dotyczącej zmiany w regulaminie chciałbym w imieniu HDK z Piotrkowa
Trybunalskiego doprowadzić do zmiany zapisu w regulaminie i rozszerzyć grupę osób
korzystających z ulg w Piotrkowskim MZK.

Niech wprowadzenie takiej ulgi dla tych którzy oddają krew, będzie dbanie o ich
komfort po oddaniu krwi lub zadbajmy wspólnie o bezpieczeństwo innych.

Co ma wspólnego z tym bezpieczeństwo innych?

Ma dużo bo osoby oddające krew czasem mdleją i to bez względu czy jest to kobieta czy
mężczyzna i jeśli taka osoba wsiądzie na rower, za kierownicę auta, różnie może być!
Nie musimy czekać aż takie zdarzenie się zdarzy ale lepiej zapobiegać bo zagrożenie jest.
Dlatego teraz już są dwa dni do rekonwalescencji po donacji. Zmiana taka i wprowadzenie
dodatkowej ulgi dla HDK spowoduje że krwiodawca będzie mógł bez przeszkód bezpiecznie



udać się w dniu oddania krwi do domu z punktu poboru a nie będzie to naprawdę duże
obciążenie dla budżetu miasta czy też Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego a będzie to
wyraz empatii i uznania dla honorowego dawcy krwi za to że w tym dniu oddał krew ma od
miasta darmowy przejazd.
Możemy wprowadzić, że czasowo takie zwolnienie wprowadzamy, licząc np od zamknięcia
punktu o'12.00 krwiodawca przez najbliższe 4 godziny może korzystać z takiego darmowego
przejazdu komunikacją miejską.

Dlatego chciałbym wprowadzić te zmiany w regulaminie darmowych przejazdów wpisując do
tego regulaminu osoby które mogą wylegitymować się:

1. Potwierdzeniem oddania krwi w danym dniu.

Wprowadzenie nowych uprzywilejowanych nie przyniesie większych strat dla spółki ale
pokaże empatię dla osób oddających krew a dla tych którzy zastanawiają się czy oddawać
będzie to dodatkowy bonus i ukłon dla Honorowych Dawców Krwi, ze to co robią, dzieląc się
swoją krwią z innymi.

................................................
Podpis Radnego/Radnej


